
 

 

Miljøgruppen om klimatopmøde 

Fra referatet af Miljøgruppens møde den 8. juni 2023 

 

Ad 5, Klimatopmøder  

På Borgerrepræsentations-mødet den 1.juni er dette emne på dagsordenen. Se link her til 
indstillingen: 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-
referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-01062023/referat/punkt-27 

På lokaludvalgsmødet 24/5 blev denne opgave overgivet til Miljøgruppen samt følgende 
CLU-medlemmer: 

Jens Eskildsen, Erik Rasmussen, Lars Josephsen, Jacob Fuchs, Frode Neergaard. 

På Miljøpunkts møde 25/5 blev for-personerne for Indre By Lokaludvalg og 
Christianshavns Lokaludvalg enige om at sende et fælles brev til kommunen, hvor vi 
begrunder, hvorfor vi IKKE kan påtage os en opgave med at skrive et charter til et 
Klimatopmøde i 2023 med så kort varsel. 

 

Opgaven går i korte træk ud på, at vi skal afholde et såkaldt klimatopmøde for borgerne på 
Christianshavn, og at vi i den forbindelse skal finde nogle samarbejdspartnere i vores 
bydel. Med dem skal vi skrive et charter med visioner om, hvad vi gerne vil opnå med at 
afholde et klimatopmøde i bydelen. Charteret sendes som ansøgning til kommunen inden 
udgangen af juni måned. Derefter udvælger kommunen 1 bydel i 2023 og to bydele i 2024, 
som kan afholde et klimatopmøde. 

På BR-mødet 1.juni blev ansøgningsfristerne ændret: Der skal indsendes en 
Interessetilkendegivelse senest tirsdag 27.juni. Interessetilkendegivelsen skal beskrive 
bydel, kontaktperson, ”mulige samarbejdspartnere”, hvornår man ønsker at afholde 
klimatopmødet (2023 eller 2024) samt at man lover at indsende en ansøgning. Ansøgning 
til at afholde et klimatopmøde i 2024 skal sendes senest fredag 27.oktober. 

 

Præmissen er at definere konkrete indsatser og klimahandlinger, at kontakte 
samarbejdspartnere og danne lokale partnerskaber samt sikre omfattende CO2-
reduktioner forbundet med borgernes forbrug. 

 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-01062023/referat/punkt-27
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-01062023/referat/punkt-27


 

 

Vi diskuterede mange emner, bl.a. trafik, trafikøer, Torvegadeløsningen og biler ud af 
byen. Vi talte om byggeri og renovering i stedet for nedrivning og nybyggeri, specielt på 
Refshaleøen, hvor bygningernes kulturelle værdi bevares og indgår i hverdagslivet. 
Byggeri af genbrugsmaterialer f.eks. CPH.village på Refshaleøen. Vi talte om biodiversitet, 
vild med vilje på volden, forbrug og genbrug samt stenrev i Erdkehlgraven. 

 

Da en af præmisserne er, at klimatopmødets vision og handlingsplan skal resultere i et 
større CO2-reduktionspotentiale, besluttede vi at koncentrere os om to emner, som måske 
kunne indgå i vores ansøgning: stormflodssikring og grønne byrum og facader. Det er 
emner, som vi gerne vil arbejde med, uanset om vi kan få hjælp til et klimatopmøde og 
som vi tror på at christianshavnerne gerne vil være med til. 

 

Stormflodssikring  vil spare os for en del CO2, som vil blive udledt, når man skal reparere 
ødelæggelserne, og som kan spare CO2 ved at vandet ikke forurener omgivelserne og 
resulterer i sygdom. (Vi har dog bemærket, at temaet ’klimatilpasning’ ikke nævnes i 
TMF’s oplæg). 

 

Grønne byrum og facader  vil resultere i flere grønne planter, som optager CO2. 

 

Lars vil kontakte Beredskabsforbundet, som på et tidligere møde fortalte om, hvordan man 
kan sikre sig mod stormflodssikring og skybrud og deres arbejde for det. 

Vi håber, at Christianias Frie Natur vil og kan deltage i emnet stormflodssikring. 

Kirsten taler med Miljøpunkt Indre By & Christianshavn og spørger, om de vil hjælpe med 
Grønne byrum og facader. 

 

 

 

 


